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Singapur je prvou kra-
jinou, kde idú zakazovať 
reklamu na sladené 
nápoje... Aj na Slovensku 
by sa tak malo stať. 
A zakázať aj reklamu 
na sladkosti. Veď stále 
na školách aj v médiách 
hovoríme o zdravom 
stravovaní, o obezite, 
civilizačných chorobách 
vyplývajúcich zo stravy 
s veľkým objemom cukru, 
bez ovocia a zeleniny. 
A konáme úplne opačne, 
nezdravo. Takmer pri 
všetkých akciách pre 
deti sa organizátori, 
školy nevynímajúc, 
„chvália“, že každé dieťa 
dostalo za aktivitu ako 
odmenu - sladkosť... 
Čo keby sme cukríky, 
čokoládky a napolitánky 
už teraz na mikulášskych 
a vianočných akciách 
nahradili jabĺčkami, 
banánmi, mandarínkami, 
resp. sušeným ovocím 
a najmä orieškami 
a orechami? Naše staré 
mamy boli múdrejšie...
  Alena Borszéková 
 šéfredaktorka

Na margo

Druhú sviecu 
na mestskom adventnom 

venci za kostolom 
rozsvietime v sobotu 
po sv. omši o 19.00 

s Magdalénou Kalabovou 
a ZUŠ D. Kardoša 

Medaila pre 
Júliusa Kusého, 
posledného 
partizána brigády 
Jana Žižku 

Mesto pozýva 
na spomienkové 
stretnutie v stredu 
pri židovskom 
pamätníku

Skupina IFN 
vo finále súťaže 
Košický zlatý 
poklad

Úspešné 
zavŕšenie 
Bánovskej 
bežeckej ligy

Radosti adventu začali aj v našom meste

Detské oddelenie zostalo bez lekárov
Nemocnica Bánovce, 

tretia súkromná nemocnica, 
je nútená zatvoriť tamojšie 
detské oddelenie. Na  zák-
lade rozhodnutia vedenia 
nemocnice, k  definitív-
nemu ukončeniu činnosti 
oddelenia malo dôjsť k  1. 
decembru 2019. Dôvodom 
tohto rozhodnutia je nedo-
statočná obsadenosť odde-
lenia pacientmi a  akútny 
nedostatok kvali� kovaných 
lekárov, s  ktorým nemoc-
nica bojuje takmer tri roky. 

Aktuálna situácia je 
v y ústením d lhodobého 
problemat ického stav u 

na   de t s kom o dde len í 
Nemocnice Bánovce. Tento 
stav pretrváva posledné 
tri roky, a  to aj napriek 
enormnému úsiliu a osobnej 
snahe vedenia nemocnice, 
ako aj lekárov situáciu 
riešiť. „Za posledné obdobie 
nám odišli štyri lekárky 
na materskú, jediný atesto-
vaný lekár, ktorý svoju činnosť 
vykonáva aj napriek svojmu 
ťažkému zdravotnému stavu, 
odchádza do  dôchodku“, 
hovorí riaditeľka nemocnice 
Mina Bobocká. „Skutočne 
sme robili, čo sa dalo, využili 
sme osobné kontakty, o� ciál-

ne cesty ako získať lekárov, 
snažili sme sa oddelenie pre 
našich malých pacientov 
zachrániť. Bohužiaľ, situácia 
dospela do  takého stavu, 
že jednoducho bez lekárov 
liečiť nemôžeme a nevieme“, 
dodáva riaditeľka nemoc-
nice. Nemocnica doposiaľ 
n e d o s t a t o k  l e k á r o v 
- pediatrov zabezpečovala 
prostredníctvom výpomoci 
lekárov z  nemocníc v  Par-
tizánskom, Topoľčanoch, 
Trenčíne a  Bojniciach. 
Podobná, veľmi zlá situácia 
s  personá lny m stavom 
lekárov je však aj v  uve-

dených zdravotníck ych 
zariadeniach, takže s  touto 
pomocou už nie je možné 
počítať. Táto situácia je, 
bohužiaľ, odrazom aktuál-
neho stavu v  rámci celého 
Slovenska i strednej Európy 
s  kritickým nedostatkom 
lekárov, špeciálne v  oblasti 
pediatrie. Jediným možným 
riešením je okamžité systé-
mové opatrenie na zvýšenie 
poč t u k va l i f i kova ných 
lekárov. Bez neho sa tento 
problém bude do budúcnosti 
prehlbovať. O kritickej situá-
cii v  Nemocnici Bánovce 
boli priebežne informovaní 

aj zástupcovia mesta, ako aj 
Trenčiansky samosprávny 
kraj a krajský odborník pre 
pediatriu. „Rada by som 
vyjadrila veľké poďakovanie 
tak všetkým svojim kolegom, 
ako aj kolegom z  okolitých 
nemocníc, ktorí nám boli 
posledné roky nápomocní, 
aby sme v  Nemocnic i 
Bánovce dokázali zabezpečiť 
ústavnú pohotovostnú službu 
a  tým poskytovať liečebno-
preventívnu starostlivosť 
na oddelení,“ dodala na záver 
Mina Bobocká. 

Tlačová správa 
 Nemocnice Bánovce

„Ďakujeme Ti Pane 
Bože náš, že nám aj tento 
rok dávaš radosti adventu...“

t ý m ito s lova m i z ač a l 
modlitbu bánovský farár 
Stanislav Garaj, pri ktorej 

požehnal veľký adventný 
veniec na námestí. Poprial 
nám požehnané prežitie 

adventu a potom aj vianoč-
ného času. O radosti a láske 
s príchodom Vianoc hovo-

rila vo svojom príhovore 
aj pr imátorka Rudolfa 
Novotná, ktorá za potlesku 
početnej kulisy občanov 
na  mestskom adventnom 
veci zažala prvú sviečku. 
Svoje piesne o  očakávaní 
najkrajších sviatkov roka 
zaspieval na úvod i na záver 
farský detský spevokol. 
Tradícia spoločného zapaľo-
vania adventných sviec má 
v našom meste už päť rokov, 
od  samotného začiatku, 
čo do  bánovskej farnosti 
nastúpil Stanislav Garaj. 
Na veľkom adventnom venci 
umiestnenom na  obrube 
fontány sa sviečky rozsve-
cujú po tretí raz...
 Text a foto: Alena Borszéková
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SOM občan, mám názor... Poklona odvahe Ľubomíra Pajtinku
S  veľkým záujmom som si 

prečítal v Bánovských novinách 
seriál Ľubomíra Pajtinku o Šíp-
kovskom inferne - svedectvo 
o  hrozných udalostiach v  tejto 
obci pred 75 rokmi. V duši mám 
z  toho neuveriteľný smútok. 
Som Trebichavec a o udalostiach 
v  susednom chotári som vedel 
od chlapca, no podrobnejšie mi 
o  nich nechcel hovoriť nikto. 
Mal som, aj mám, v  Šípkove 
veľa kamarátov, dokonca aj 
blízku rodinu. No ani oni neboli 
ochotní uspokojiť moju mladícku 

zvedavosť. A  tak som vďaka 
seriálu Ľubomíra Pajtinku našiel 
niekoho, kto mi o tomto zverstve 
čo-to povedal, vždy sa to spájalo 
s fašistickou skupinou Edelweis. 
Bral som to ako strašnú skutoč-
nosť, s ktorou som sa s pribúdajú-
cimi rokmi  akosi chtiac-nechtiac 
zmieril. No až po ozrejmeniach 
skutočných vinníkov a  udalostí 
som pochopil dlhé roky skryté 
„zákutia“ tohto svinstva. Teraz 
už možno viem, prečo mi ani 
starí Šípkovčania, ktorí si túto 
udalosť pamätali, nechceli nikdy 

nič povedať. Niektorí nevedeli, 
iní zaryto mlčali. Alebo museli 
mlčať? No s tým, čo pán Pajtinka 
vypátral a  zverejnil o  udalos-
tiach, ktoré nasledovali po vojne, 
sa už nezmierim do svojej smrti! 
S tým, že československé orgány 
sa neštítili nadviazať spoluprácu 
s  masovým vrahom svojich 
občanov. A  Wernera Tuterra   
použili ako agenta Českosloven-
skej štátnej bezpečnosti pri budo-
vaní našich „svetlých zajtraškov“. 
To už „nepredýcham“ a  je mi 
z toho na zvracanie... Pánovi Paj-

tinkovi za to, čo zistil a zverejnil, 
z  celého srdca ďakujem. A  som 
hrdý, že v našich končinách pod 
Javorníkom a  Tlstou horou má 
korene človek, ktorý dokázal 
nájsť v  sebe dostatok chuti, 
vytrvalosti a zanietenia študovať 
staré materiály a počúvať mnoho 
ľudí, aby mohol sprístupniť   
pravdu o svojich predkoch nielen 
Podhoriu, ale celému Slovensku. 
„Skladám klobúk“ pred jeho 
odvahou, lebo viem, že bez nej by 
sa to nemohlo podariť. Odmenou 
nech mu je nielen radosť a pýcha 

jeho mamičky na  svojho syna, 
ale aj vrelá vďaka všetkých 
spoluobčanov. Zároveň by som 
chcel prispieť jednou tretinou 
môjho mesačného dôchodku 
na  vydanie tejto knihy. Nebude 
to veľa. Odpracoval som „iba“ 
42 rokov a  môj dôchodok je 
po  troch zvýšeniach 340 eur. 
Nedá sa zrovnávať s dôchodkami 
bývalých pracovníkov či agentov 
Československej štátnej bezpeč-
nosti - kolegami opisovaného 
Wernera Tuttera - Engelchena. 

Milan Adamík    

Medaila pre Júliusa Kusého, posledného partizána brigády

Klub vojenskej histórie 
protifašistického odboja - 
ZO SZPB generála Goliana 
Trenčín 1 pri príležitosti 75. 
výročia Slovenského národ-
ného povstania udeľoval 
vlastné klubové vyzname-
nania - pamätnú medailu 
Partizánskej brigády Jana 
Žižku. Vzorom pre túto 
pamätnú medailu sa stal 
povojnový odznak Parti-
zánskej brigády Jana Žižku, 
na  k torom dominova l 
pamätník na  Jankovom 

vŕšku, a  na  tej súčasnej je 
z druhej strany aj fotogra� a 
veliteľa brigády Teodora 
Polu. Jednu z týchto medailí 
udel i l  K lub vojenskej 
histórie aj 93-ročnému 
Júliusovi Kusému. Na pôde 
Domu sociálnych služieb 
– domova dôchodcov 
v Bánovciach nad Bebravou 
odovzdal medailu pánovi 
Kusému osobne predseda 
KVH plk.  v. v. Miroslav 
Ondráš za  prítomnosti 
zástupcov z  Oblastného 

v ýboru SZPB Trenčín, 
bánovského SZPB, vojakov 
z Brigády bojového zabezpe-
čenia v Trenčíne a vedenia 
domova dôchodcov. Klub 
vojenskej histórie medai-
lami oceňova l akt ívnu 
prácu členov klubu a SZPB, 
členov spolupracujúcich 
klubov a organizácií, ktorí 
prezentujú účasť Slovákov 
v  protifašistickom odboji 
(1939 - 1945) ako významnú 
etapu novodobých dejín 
národa aj Slovenska. 

Július Kusý je však 
v  regióne pravdepodobne 
jediným žijúcim parti-
zánom, ktorý bojoval so 
zbraňou v ruke v Partizán-
skej brigáde Jana Žižku. 
Pu šk u ,  t k z .  k a rabi nu 
do  ruky vyfasoval hneď 
po  vypuknutí povstania 

v Uhrovci a sem ich doviezli 
na vozoch zo Zemianskych 
Kostolian. Po  potlačení 
povstania na  jeseň 1944 aj 

on bol vypočúvaný a  štyri 
dni väznený v  pivnici 
bánovskej radnice, odkiaľ 
sa mu podari lo ut iecť 

do  hôr vďaka kamarátom. 
Jeho partizánsky prápor 
pôsobil v  okolí Uhrovca, 
Kšinnej, Valašskej Belej, 
Zliechova, Vesteníc, ale aj 
pri Čičmanoch. V  horách 
nad Závadou pod Čiernym 
vrchom strávil zimu 1944 
- 1945. Aj svoje devätnáste 
narodeniny 4. februára 
„oslavoval“ v teréne. Koniec 
vojny ho zastihol na Morave, 
v horách pri Vsetíne. V máji 
1945 pochodoval v Prahe... 
Toľko čriepky z  jeho spo-
mienok, ktoré sme zazna-
menali aj v  Bánovských 
novinách pri 70. výročí 
SNP. Dnes si pán Kusý užíva 
starostlivosť v  bánovskom 
domove dôchodcov a pamäť 
poznačili prežité roky... 

 Text a foto: 
 Alena Borszéková

Deväťdesiattriročný Bánovčan Július Kusý, 
rodák z Omastinej, je pravdepodobne 

posledne žijúci partizán z Partizánskej 
brigády Jana Žižku. K dvom desiatkam 
rôznych medailí mu minulý týždeň pribudla 
ďalšia...

Júliusovi Kusému gratuluje Miroslav Ondráš, vpravo 
Emília Peťovská, predsedníčka SZPB v  Bánovciach 
nad Bebravou, vľavo Ľubomír Brezovský, podpredseda 
Oblastného výboru SZPB v Trenčíne

Príbeh Michala Kopeckého
Pri prí ležitosti 30. 

výročia Nežnej revolúcie 
sa študenti bánovských 
stredných škôl zapojili 
do  projektu Krehké hra-
nice slobody, kde pátrali 
po osudoch ľudí z Bánoviec 
a okolia prenasledovaných 
t o t a l i t n ý m  r e ž i m o m . 
Ako prvý zverejňujeme 
životný príbeh Michala 
Kopeckého....

Michal Kopecký sa 
narodil 14.2. 1929 v Bánov-
ciach nad Bebravou ako 
najmladší z desiatich detí. 
Po  dvoch ročníkoch v  uči-
teľskom ústave, výberovej 
cvičnej škole, absolvoval 
osemročné gymnázium 
v  Trenčíne (1940 -1948). 
V  tomto čase sa aktívne 
zapájal a sám viedol detské 
a  mládežnícke spoločen-
stvá. V  rokoch 1948 -1950 
žil a  študoval v kňazskom 

seminári v  Nitre a  absol-
voval štyri semestre teolo-
gických štúdií. 

Udalosťami v noci z 13. 
na  14. apríla 1950, keď 
príslušníci bezpečnostných 
orgánov vtrhli do 56 muž-
ských kláštorov, rehoľných 
domov a  farských úradov 
v Československu, sa začala 
Akcia K. Bola zameraná 
na  likvidáciu mužských 
kláštorov a  internáciu 
rehoľníkov. Je známa aj 

pod názvom Barbarská 
noc. Po  Akcii K  nasledo-
vala Akcia R (Rehoľníčky), 
počas ktorej došlo 28. až 31. 
augusta 1950 k násilnému 
sústredeniu ženských reholí.

M u ž i ,  k t o r í  b o l i 
rozhodnutí zasvätiť svoj 
život Bohu, boli zrazu 
chtiac - nechtiac odvedení 
na rozličné pracoviská, ako 
napríklad vojenské stavby, 
budovanie letísk či do baní 
v  podzemí. Toto bol aj 
prípad Michala Kopeckého, 
ktorý namiesto prípravy 
na vysvätenie musel ťažko 
pracovať. Od  septembra 
1950 do  decembra 1953 
vystriedal 11 pracovísk 
v  najrôznejších mestách 
Čiech a  Moravy – Libava, 
No v ý  J i č ín ,  Miku l o v, 
B r u n t á l ,  P a r d u b i c e , 
Ostrava, Brno, Dobronín... 
Pracoval v  pomocných 
technických práporoch 

štyridsať mesiacov. (PTP 
-  Po m o c n é  t e c h n i c k é 
prápory  boli  pracovné 
útvary  Československej 
ľudovej armády  v  rokoch 
1950 – 1954. Boli v nich zhro-
mažďovaní  občania  tzv. 
politicky nespoľahliví a vyu-
žívaní na  ťažké a  nebez-
pečné práce. Celkom nimi 
prešlo asi 60 000 osôb. Ich 
vznik bol v príkrom rozpore 
s  viacerými medzinárod-
nými konvenciami.) 

„Najmä práca v  uhoľ-
ných baniach v  podzemí 
musela byť veľmi náročná. 
Dnešní mladí si to už 
len veľmi ťažko vieme 
predstaviť. Michal musel 
častokrát vo veľmi zlých 
podmienkach a  už naozaj 
vysilený po  ležiačky zhŕňať 
uhlie na  potrebné miesta. 
Nedostali žiaden ochranný 
odev alebo výživové doplnky 
napriek tomu, že deň čo deň 

prichádzali do  kontaktu 
s uránom, čo je rádioaktívna 
látka.“

Po  náv rate  z   pra-
c o v n é h o  t á b o r a  m a l 
stále záujem pokračovať 
vo svojom duchovnom 
zameraní a  štúdiách. No 
ako diecézny bohoslovec 
(nerehoľný) nemal na  to 
veľký priestor. Jeho bývalí 
predstavení a  radcovia – 
ako Dr. Pázstor, Dr. Janega 
a ďalší mu neodporúčali ísť 
do  komunistami ovláda-
ného seminára v Bratislave. 
Riešenie na diecéznej úrovni 
sa nenašlo,  pretože aj 
biskup Nécsey bol izolovaný. 
Predstavení a  profesori 
boli porozdeľovaní do pra-
covných táborov a  väzníc. 
A  tak po  piatich rokoch 
hľadania a  čakania už 
vyššie zmieňovaní priatelia 
mu odporúčali, aby sa vydal 
cestou „manželského povo-

lania“. To aj urobil. 18. mája 
1958 uzavrel vo Svinnej 
manželstvo s  Eleonórou 
Mokráňovou a mali päť detí.

V civilnom zamestnaní 
pracoval v  Obuvníckom 
v ý r o b n o m  d r u ž s t v e 
v Bánovciach nad Bebravou 
a k o  j e h o  z a k l a d ajú c i 
člen od  januára 1954 až 
do mája 1989. Najskôr ako 
hlavný ekonóm a postupne, 
najmä po normalizácii, bol 
degradovaný a preraďovaný 
na  nižšie funkcie, pretože 
sa nevzdával svojej viery, 
presvedčenia a  hrania 
na  orgán. Ako organista 
pôsobil takmer 37 rokov. 
Najprv vo Svinnej a v rokoch 
1968-1994 v Bánovciach nad 
Bebravou. Zomrel 18. marca 
2002 v 73. roku života. 

 Spracovala 
 Terézia Fojtíková 

 Gymnázium J. Jesenského

ROKOV

17. NOVEMBER ´89

SLOBODY
BÁNOVCE NAD BEBRAVOU

MESTO BÁNOVCE NAD BEBRAVOU
MESTSKÉ KULTÚRNE STREDISKO,

ZUŠ DEZIDERA KARDOŠA, INICIATÍVA PRE BÁNOVCE, ŽI:VA

POZÝVAJÚ
NA PODUJATIA 

K 30. VÝROČIU
NEŽNEJ REVOLÚCIE

NÁMESTIE Ľ. ŠTÚRA

ODKAZ ŠTRNGAJÚCICH KĽÚČOV
A SYMBOLICKÝ SPRIEVOD

17:00

15.

MESTSKÉ KULTÚRNE STREDISKO

CHCEME PRAVDU, NIE LOŽ
SPOMIENKOVÉ PODUJATIE A PREZENTÁCIA 
ŠTUDENTSKÉHO PROJEKTU KREHKÉ HRANICE SLOBODY18:00

15.

KULTÚRNE CENTRUM ŽI:VA
FILMOVÝ VEČER S NEŽNOU

18:00

16.

NOVEMBER 2019

MESTSKÉ KULTÚRNE STREDISKO

VÝSTAVA ÚSTAVU PAMÄTI NÁRODA
ROK 1989 A PÁD REŽIMU

11.
až 

22.

PREDNÁŠKA LEKTORA ÚPN MARTINA GAREKA:
NOVEMBER 89 V ČESKOSLOVENSKU A PÁD REŽIMU

19.
16:30 MESTSKÉ KULTÚRNE STREDISKO

Študenti o krehkej slobode
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Čo nové na radnici
Pravidelná rubrika, v ktorej prinášame novinky zo 
stretnutí primátorky Rudolfy Novotnej a  vedenia 
mesta s občanmi a zástupcami organizácií:

 stretnutie vedenia mesta a odborných referentov 
mestského úradu so zástupkyňami Regionálnej 
a  potravinovej správy Trenčín k  podmienkam, 
ktoré musí spĺňať trhovník a o povinnostiach mesta 
pri udeľovaní povolení na ambulantný predaj alebo 
príležitostný trh na  verejných priestranstvách, 
nakoľko o� ciálne trhové miesto v meste chýba,
 rokovanie primátorky na Úrade práce, sociál-
nych vecí a rodiny v Partizánskom ohľadom nových 
projektov na podporu zamestnanosti s možnosťou 
uplatnenia v meste Bánovce nad Bebravou,
 pracovná porada s  projektovým oddelením 
mestského úradu o  nových výzvach na  predkla-
danie projektov a  aktuálne implementovaných 
projektoch. Diskusia o realizácii detského ihriska 
v mestskom parku, ktorého výstavba je plánovaná 
už na jar roka 2020,
 primátorka mesta a  zároveň poslankyňa 
Trenčianskeho samosprávneho kraja sa zúčastnila 
zasadnutia dopravnej komisie TSK, kde sa okrem 
iného schválil plán súvislých opráv ciest. Pre 
bánovský okres sú v pláne zahrnuté cesty III. triedy 
v úsekoch Cimenná – Horné Držkovce, Dolné Drž-
kovce – Ruskovce, Miezgovce – spojka, Uhrovec – 
Horné Naštice, Dvorec – časť Sliezska osada – obec 
a  Slatina nad Bebravou – obec. Poslankyne TSK 
za okres Bánovce nad Bebravou zároveň požiadali 
o nové posýpacie vozidlo pre mesto ako náhradu 
za jedno nefunkčné vozidlo,
 primátorka mesta, prednosta mestského úradu 
a vedúci odboru školstva sa zúčastnili prehliadky 
zrekonštruovaných priestorov Materskej školy 
na ulici 5. apríla, kde sa vďaka peniazom z Úradu 
vlády SR zmodernizovali sociálne zariadenia a osa-
dili plastové okná,
 v  záujme obnovy projektov bytovej výstavby 
v  meste rokovalo vedenie mesta s  viacerými 
spoločnosťami,
 pracovné stretnutie starostov a  primátorov – 
členov Združenia miest a obcí Slovenska k proble-
matike všeobecne záväzných nariadení a interných 
predpisov mesta po  novele zákona o  obecnom 
zriadení,
 stretnutie s vedúcim odboru služieb mestu, ktorý 
pre obyvateľov mesta tento rok pripravuje voľný 
odber ihličnatých vetvičiek (získaných z orezávok) 
počas Bánovských vianočných trhov. 

Tlačová správa mesta

Mesto Bánovce nad 
Bebravou pozýva všetkých 
obč a nov na  spom ien-
kové podujat ie ,  k toré 
sa uskutoční v  stredu 4. 
decembra o  16.00 hodine 
pri pamätníku na  židov-
skom cintoríne. Spoločne 
si zaspomíname na  pani 
A l ž b e t u  S c h i c k o v ú , 
poslednú Bánovčanku, 

ktorá prežila holokaust. 
Pipka, ako pani Alžbetu 
mnohí vola l i ,  zomrela 
vlani, 11. decembra 2018 vo 
veku 91 rokov. Významnou 
mierou sa zaslúžila o vybu-
dovanie pomníka obetiam 
holokaustu z Bánoviec nad 
Bebravou a okolia. Napriek 
ťažkému životnému osudu 
neraz vyrozprávala svoj 

príbeh a  podávala živé 
svedectvo o utrpení v kon-
cent račných táboroch. 
Aktívne sa zúčastňovala 
na  mnohých besedách, 
aby sa na udalosti spojené 
s  holokaustom nezabú-
dalo ani dnes, keď žijeme 
v  demokratickej spoloč-
nosti a v čase mieru.

  (Oznam MsÚ)

Spomienkové stretnutie na Alžbetu Schickovú

„Mám len dve trápenia. Nohy. 
No a tú starú babu, čo musia nosiť,“ 
hovorievala teta Pipa, občianskym 
menom Alžbeta Schicková, rodená 
Tauberová. Jej rodičia mali doru-
čovateľstvo a  obchod s  papierom 
a  knižným tovarom. Na  námestí, 
ktoré sa počas jej života volalo 
Alžbetino, Štefánikovo a  Štúrovo. 
S Imrichom Schickom sa zoznámila 
v  nováckom pracovnom tábore. 
Po potlačení SNP sa spolu s rodinou 
ukrývala v  lese, o  vlások unikla 
poprave. Z pohostinstva Giecka sto-
jaceho za Štúrovým chrbtom veľakrát 
počula spev veselých gardistov. Nebolo 
večera, aby si nespievali svoju obľú-
benú pesničku. Zapamätala si z nej iba 
dva verše: nebudeš ty mojím bratom, 
to ja budem tvojím katom. Napriek 
tomu prežila tri lágre, bombardovanie 
transportu aj týfus. Po vojne sa vrátila 
do rodných Bánoviec a za lásku z pra-
covného lágra sa aj vydala. 

Pred vojnou žilo v  štyriapoltisí-
covom meste temer päťsto židovských 
občanov. Prvých 42 nemajetných Židov 
muselo mesto opustiť už v novembri 
1938. Z  nariadenia predsedu vlády 
autonómnej Slovenskej krajiny. Len 
pre osvieženie – volal sa Jozef Tiso 
a  okrem iného bol aj bánovským 
farárom. Pod tým nariadením svieti 
jeho vlastnoručný podpis, stačí zájsť 
do archívu, nájdete ho tam. Do konca 
vojny bolo zo starého bánovského 
okresu deportovaných temer tisíc 
židovských obyvateľov. Po vojne sa ich 
vrátilo okolo sto. Pani Alžbeta medzi 
nimi.

V  októbri minulého roka ma 
telefonicky zastihla za  volantom, 

nuž som radšej zastal na kraji cesty. 
Telefonovať s ňou nebola nikdy letmá 
záležitosť. „Vraj idú zrušiť bánovské 
kino,“ vyrukovala na  mňa po  vzá-
jomných úvodných zdvorilostiach. 
S  vervou sebe vlastnou navrhovala, 
čo by bolo treba urobiť, komu zavolať, 
na  koho sa obrátiť, ako podnietiť 
mladých ľudí, aby sa nedali. „Teraz, 
keď sa už naučili pre dobrú vec a vo 
všetkej slušnosti chodiť do ulíc, mohlo 
by sa to podariť...“ Dohodli sme sa, 
že počkáme do  komunálnych volieb 
a potom uvidíme, kto by nám vedel 
byť nápomocný. Nuž, neviem veru, 
či sa bánovské kino bez tety Pipy 
zachrániť podarí. Je to zložitá história 
a  angažovanosť Alžbety Schickovej 
nemožno len pripísať tomu, že v hoteli 
Barón, ktorý patril jej starému otcovi, 
bolo v roku 1913 prvé bánovské kino 
Bioskop. Rozhodne nám budú chýbať, 
teta Pipa oveľa viac než kino.

Nebyť Alžbety Schickovej, ani 
bánovského pamätníka venovaného 
obetiam holokaustu by nebolo. 
Nebolo by čím v Bánovciach dokázať, 
že tu nežijú iba vagabundi s  gene-
tickým kódom nútiacim svojho 
nositeľa k noseniu naleštených čižiem 

a hlučným prejavom jalového vlaste-
nectva, ale aj vnímaví ľudia schopní 
rozlišovať medzi reálnou zodpoved-
nosťou smerujúcou k  dobru a  uto-
picky nezodpovedným nacionálnym 
narcizmom. „Človek sa aj bojí, aj si 
to neprizná, aj tak sa tomu strachu 
nakoniec poddá,“ napísala teta Pipa 
v  liste adresovanom Bánovčanom 
zhromaždeným počas protestov 
Za  slušné Slovensko. Nazvala ho 
„pozdravenie od rodenej Bánovčanky, 
aj keď už dosť starej“ a podpísala sa 
vlastnou rukou. „Ja som si odvykla 
mať strach, nemajte ho ani vy, inak 
vás zožerie,“ ukončila ho a vyzvala 
tých, ktorí sú pri moci, aby s  ňou 
zaobchádzali zodpovedne a  bez 
pýchy. S tou mocou, pravdaže.

Pozdravenie od  tety Pipy mám 
doma medzi vzácnymi listinami. 
Keď na bánovskom námestí zaznelo, 
potlesk zhromaždených musela počuť 
až doma. Ak práve nemala hovor 
napríklad s  Amsterdamom. Alebo 
žeby už čosi tušila a  rozbiehala 
tam hore...? Lebo teta Pipa nikdy 
neodpočívala. Až do  11. decembra 
2018 neustala ani na chvíľu. Pocho-
vaná je na  bánovskom židovskom 
cintor íne , vedľa svojho muža 
Imricha. K  jej hrobu vedie chodník 
cez pamätník tým, ktorým vrátiť sa 
do Bánoviec nepošťastilo. V rodnom 
meste, s výnimkou rokov strávených 
v  koncentračných táboroch, prežila 
deväťdesiatjeden rokov. Na  čelnej 
stene toho pamätníka je jediné 
slovo – v  hebrejčine a  v  slovenčine: 
PAMÄTAJ. Teta Pipa, držte nám 
palce, aby sme to dokázali. 

 Silvester Lavrík

Bánovce za toleranciu a porozumenie
Spoločnosť prirodzene 

z a b ú d a .  G e n e r a č n o u 
výmenou sa zachovávajú len 
útržky udalostí z minulosti, 
útržky trápení a  tráum. 
Na traumu potrebuje človek 
zabudnúť, naše vedomie nás 
pred tým prirodzene chráni 
a  na  povrch sa prediera 
spomienkový optimizmus. 
Nahovárame si, že historické 
chyby sa nikdy nezopakujú. 
Dátumy sviatkov v kalendá-
roch, kladenie vencov, články 
v novinách - zostávajú stále 
vyprázdnenejšie, v  zmysle 
„veď vieme, o  čo ide“. Kaž-
dému veľkému konf liktu 
predchádza presviedčanie 
spoločnosti, jednotlivých ľudí, 
že sú niekým alebo niečím 

ohrození, že je potrebné sa 
voči niečomu alebo niekomu 
brániť a  bojovať. Svetové 
vojny, Juhoslávia  Ukrajina… 
V  spoločnosti sa opakuje 
vždy rovnaký vzorec - spo-
chybňovanie nároku jednej 
skupiny ľudí na  rovnakú 
kvalitu života druhej skupiny 
ľudí.

Ak žije viacero ľudských 
komunít v  spravodlivom, 
demokratickom zriadení, 
môžu žiť v mieri a riešiť rôzne 
nedorozumenia a  spory 
rozumnou cestou. Taký 
postup si však vyžaduje veľa 
času, trpezlivosti a dodržia-
vanie ľudských práv všetkými 
stranami. Najmä pod ťarchou 
aktuálnych spoločenských 

problémov si často nevieme 
spomenúť na to medziľudské 
milé a  dobré, a  zároveň 
bagatelizujeme spoločenské 
zlyhania, ktoré by nás 
mali vystríhať pred ich 
zopakovaním. 

Aj preto sa iniciatíva 
Pre Bá novce rozhod la 
zorganizovať spomienku 
na  pani Alžbetu Schickovú, 
ktorá neľahkým zdieľaním 
svojho smutného životného 
príbehu aktívne prispievala 
k tomu, aby sme nezabúdali 
na obrovské chyby minulosti 
a svojou srdečnosťou a ener-
giou povzbudzovala k tomu, 
aby sme nestrácali odhod-
lanie robiť to dobré a  milé, 
vyzdvihovať porozumenie 

a vzájomný rešpekt. Ctíme si 
tento jej odkaz a  jeho sym-
boliku pre našu regionálnu 
komunitu.

Podujatie sa bude konať 
v stredu 4. decembra o 16.00 
h pri pamätníku holokaustu 
v Bánovciach nad Bebravou 
(oproti Domu smútku). 
Súčasťou podujatia je tiež 
tichý pochod za  toleranciu 
do  centra mesta. Srdečne 
na  podujatie pozý vame 
všetkých spoluobčanov, ktorí 
s  nami zdieľajú hodnoty 
ľudskost i, tolerancie či 
vzájomného porozumenia, 
a zároveň aj obavy z nárastu 
a  akceptácie netolerantných 
prejavov v spoločnosti. 

Iniciatíva Pre Bánovce

Decembrové 
zastupiteľstvo

Poslanci mestského zastupiteľstva budú rokovať 
v stredu 11. decembra od 14.30 h v MsKS. Rokovanie 
je ako vždy verejné, prístupné všetkým občanom. 
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Mestská knižnica Ľ. Štúra Bánovce nad Bebravou

VIANOČNÁ BURZA KNÍH
2.12.2019 – 20.12.2019

sa v knižnici uskutoční výpredaj vyradených kníh
Počas otváracích hodín od 8.00do 17.00 h

Je pravda, že sprchu som potrebovala (kráčala 
som z � tka). Ale táto prišla náhle a nečakane a chýbali 
jej voňavé aspekty. Pán, ktorý sa mi o tento „kúpeľ“ 
postaral za  pomoci Škody Octavia a  jednej veľkej 
kaluže, sa zachoval ako gentleman. Zastavil a takto sa 
mi prihovoril: „Prepáčte, mrzí ma to... môžem pre vás 
niečo urobiť?“ „A čo akože teraz urobíte? Zoberiete si 
ma domov oprať?“ zavrčala som nevľúdne. „A mohol 
by som?“ znela odzbrojujúca odpoveď.  (zb)

 Dnes píše Zuza.nka

Skupina IFN z Horných Ozoroviec
vo finále Košického zlatého pokladu

Súťaž mladých redaktorov 

V  košickom Kultur-
parku sa vo finále súťaže 
mladých autorov - Košický 
zlatý poklad predstavilo 12 
finalistov.  Do  35. ročníka 
Košického zlatého pokladu 
sa prihlásilo 156 autorských 
tímov a interpretov pôvodnej 
populárnej hudby z  celého 
Slovenska. Medzi � nalistami 
sa predstavila aj skupina IFN 
z Horných Ozoroviec v zlo-
žení Ivana Hanáková, Milan 
Hurár, Jakub Provazník 
a Pavol Šulovský s vlastnou 
skladbou Na  pokraji klam-
stva, ku ktorej hudbu zložili 
Pavol Šulovský a  Milan 
Hurár, text napísal Pavol 
Šulovský. I keď sa neumiest-

nili v prvej trojke, podľa ich 
slov boli s odprezentovaním 
piesne spokojní, za  čo ich 
košické publikum odmenilo 
pot leskom. Priniesl i  si 
skvelé zážitky, stretli sa so 
zaujímavými ľuďmi a sľúbili 
si, že v prípade „dobrej kon-
štalácie hviezd“ vytiahnu 
na  budúci rok „zo šuf líka“ 
ďa lšiu vlastnú t vorbu, 
s  ktorou budú chcieť zabo-
jovať o  najvyššie priečky 
v  súťaži. „Aktuálny ročník 
dopadol výborne, takže 
slovenský hudobný éter má 
v  portfóliu dvanásť nových 
piesní,“ povedal riaditeľ 
súťaže Košický zlatý poklad 
a  zároveň člen odbornej 

porot y Juraj Hidvéghy 
a zároveň vyzdvihol výkony 
všetkých súťažiacich, ktoré 
boli na  vysokej úrovni. 

Hudobný dokument z  tejto 
súťaže odvysiela  RTVS - 
Dvojka v nedeľu 8. decembra 
o 9.45 h.  (r)

Vyhlasovateľom a hlav-
ným organizátorom súťaže 
mladých redaktorov je 
k a ž doro č ne  Z á k lad ná 
umelecká škola Dezidera 
Kardoša s podporou mesta. 
Gestorom súťaže od  jej 
vzniku je Zuzana Varha-
níková. Ôsmy ročník sa 
uskutočnil 22. novembra 
za  prítomnosti 57 žiakov 
a hostí – profesionálov, ktorí 
tvorili odbornú porotu. 

Do  Bánoviec zavítali 
p e d a g ó g ,  m o d e r á t o r 
a redaktor Patrik Herman 
z  TV Markíza, ktorý bol 
predsedom poroty, herec 
a  moderátor Juraj Bača 
zo SND Bratislava a  žur-
nalistka, bý valá žiačka 
literárno - dramatického 
odboru ZUŠ DK Vladi-
míra Gáherová. Úlohou 
súť a ž i a c ic h  o d   d e v äť 
rokov bolo  spr acovať 
päť až sedemminútovú 
reportáž - osobné svedectvo 
reportéra o  významných 
a  aktuálnych životných 
skutočnostiach, plasticky 
a dramaticky zobrazených 
jeho videním a  cítením 

na vybranú tému – kultúra, 
šport, cestopis, moje mesto, 
alebo spracovanie projektu 
do  reportáže, a lebo si 
zvolili vlastnú tému. Prvý 
raz v  histórii súťaže sa 
literárno-dramatický odbor 
spojil s ateliérom multime-
diálnej tvorby, čo prinieslo 
kvalitu v spracovaní video 
reportáží.

V   kategórii video
reportáži  z íska l i  pr vé 
miesto za  reportáž Ateliér 
mult imediá lne j  tvorby
Va n e s a  K o v á č i k o v á , 
Šarlota Adamková a  Zoja 

Zradulová a druhé miesto 
za  reportáž Ženy a  pod-
prsenky DM Kalorik pod 
vedením Emy Mikušovej. 
Porota udelila dve tretie 
miesta - reportáži EKOlógia 
od  autorov Nina Ambru-
sová, Juraj Guniš, Timotej 
Želiezka a Emília Čmelová, 
a reportái Ako (ne)nakrúcať 
reportáž od autorov Lenka 
Madziová, Lara Stošičová 
a  Tuca Šiková. Špeciálnu 
cenu v  tejto kategórii zís-
kala reportáž Deti z planéty 
DS, ktorú pripravili Ale-
xandra Reháková, Viktória 

Chudá a Liliana Pietriková. 
V  kategórii powerpoin-
tová reportáž zvíťazi la 
reportáž Ja a  moja rodina 
od  m ladého repor téra 
Alexandra Borisa Bielika, 
druhé miesto si vysúťažila 
reportáž Na  ECO a  jej 
autori Rebeka Kováčová, 
Martin Merka, Daniela 
Bežová a Martin Chochula 
a  tretie miesto reportáž 
Cirkus Aleš, ktorej autormi 
bol i  Natá l ia Boži ková 
a Laura Pitlovaná. Celkovo 
do súťaže bolo prihlásených 
16 reportáží. Ceny diváckej 
poroty získala reportáž 
Ako (ne)nakrúcať reportáž 
Lenka Madziová, Lara 
Stošičová a  Tuca Šiková. 
Na  základe rozhodnutia 
odbornej poroty do celoslo-
venskej súťaže Zlatá klapka 
2020 v Bratislave postupujú 
reportáže Ženy a  podpr-
senky a  reportáž Ako (ne)
nakrúcať reportáž. S  pod-
mienkou zlepšenia tech-
nickej stránky reportáže aj 
reportáž Deti z planéty DS.

 Tlačová správa 
 ZUŠ D. Kardoša

Skupina IFN – zľava Milan Hurár, Jakub Provazník, 
Ivana Hanáková, Pavol Šulovský, foto: archív kapely

Študenti o totalite 
Koncom novembra 

do  nášho mesta zavítali 
zástupkyne neziskovej orga-
nizácie Post Bellum - Iveta 
Harváneková a  Gabriela 
Halánová. Post Bellum je 
nezisková organizácia, ktorá 
od roku 2008 na Slovensku 
vyhľadáva a  dokumentuje 
spomienky pamätníkov 
k ľú č ov ýc h  mome ntov 
20.  storočia. Zaznamenáva 
príbehy a snaží sa rozprávať 
ich ďalej. Veria totiž, že 
konkrétne ľudské osudy 
sú tou najlepšou cestou 
k poznaniu vlastnej minu-
losti. Pre študentov Strednej 
odbornej školy strojníckej 
a  Gymnázia Janka Jesen-
ského si pripravili v priesto-
roch MsKS work shop 
s názvom Tak toto neprejde. 
Išlo o spoznávanie a oboz-
namovanie sa s  pojmami 
totalita, nedemokratické 
štáty, sloboda slova, cen-
zúra a  pod. Študenti boli 
rozdelení do  troch skupín 

z  každej školy a  každá 
dostala papiere s  menami 
ľudí - rodinu, ktorá s týmto 
režimom bojovala. Našou 
úlohou bolo vcítiť sa do ich 
situácie. Postupne sme 
si vyskúšali úlohy ľudí 
zo štátnej bezpečnost i 
alebo disidentov a  tvorbu 
samizdatov. Vy t vorené 
samizdaty sme mohli ako 
príslušníci štátnej bezpeč-
nosti poriadne scenzurovať. 
Každá naša postava sa 
na  konci „vyfarbila”. Nie-
ktorí z nás pri vypočúvaní 
(áno aj vypočúvanie sme si 
na vlastnej koži vyskúšali) 
podľahli vyhrážkam a pod-
písali Antichartu. Avšak 
iní nepodľahli a  podpísali 
sa pod Chartu 77. Na konci 
sme si pozreli krátke videá 
o Nežnej revolúcií a dozve-
deli sa, ako naše postavy, 
žijúce počas socializmu, 
skončili. 

Veronika Habalová, 
 študentka gymnázia 

Špeciálnu cenu v tejto kategórií získala reportáž Deti 
z planéty DS, na foto autorky s odbornou porotou
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Je to po  dvoch rokoch tretia 
výstava členov Fotoklubu Rokoš 
v Bánovciach nad Bebravou, ktorí nie 
sú len z nášho mesta... Výstavnej sieni 
dominuje fotogra� a Tomáša Pauleho 
z  Partizánskeho, člena bánovského 
fotoklubu, ktorý má k nášmu mestu 
veľmi blízko - jeho životnou part-
nerkou je Bánovčanka a dnes spoločne 

bývajú v  Podlužanoch. Týchto pár 
informácií naviac o 35-ročnom Tomá-
šovi najmä preto, že jeho fotografia 
„Yogínka“ nielenže sa dostala na pla-
gáty výstavy, získala v tomto roku prvé 
miesto v rámci celoslovenskej súťaže 

Petzvalov mapový okruh fotoklubov, 
ale v  roku 2018 získala prvé miesto 
na  celosvetovej výstave fotografov 
PX3 v Paríži, prvé miesto na medziná-
rodnej súťaži v Moskve a tretie miesto 
v Tokiu... Gratulujeme!

Pripomeňme len, že minulý rok 
bol úspešný nielen pre Tomáša Pau-
leho, ale aj pre samotný fotoklub, ktorý 

zorganizoval v budove TSK v Trenčíne 
autorskú výstavu Dušanovi Čanigovi 
a na jeseň sme sa mohli tešiť z maleb-
ných záberov Romana Jedináka 
na jeho samostatnej výstave v bánov-
skom MsKS. Zavŕšením roka 2018 
bolo zorganizovanie vyhodnotenia 
Petzvalovho okruhu v  Bánovciach, 
kde klub navyše pripravil pre svojich 
kolegov z  rôznych kútov Slovenska 
ale aj pre verejnosť dvojdňový pobyt 
v  našom meste s  vynikajúcou pred-
náškou českej legendy dokumentárnej 
fotogra� e profesora Jindřicha Štreita. 
A  na  jar tohto roka mal Fotoklub 
Rokoš samostatnú výstavu v Nových 
Zámkoch a  pre bánovskú verejnosť 

zorganizova l v  MsKS v ýstav u 
fotografií Piešťanského fotoklubu. 
V tomto roku získal Fotoklub Rokoš 
druhé miesto v celoslovenskej súťaži 
Petzvalov mapový okruh fotoklubov. 

Až do  13. decembra si môžete 
prísť vychutnať zábery Ľubora Čačku, 

Dušana Čanigu, Miroslava Igaza, 
Romana Jedináka, Andrey Juríkovej, 
Michala Kodaja, Lukáša Lacika, Vla-
dimíra Matúša, Daniely Muranovej, 
Jaroslava Švábu, Milana Varhaníka, 
Ivana Zajaca a spomínaného Tomáša 
Pauleho. Ponúkajú nielen krajinu, aj 
tú exotickú, živočíšnu ríšu, portréty, 
akty, urbanizmus, ale aj snivé farebné 
detaily. Máte sa načo tešiť. 

 Text a foto: Alena Borszéková

spoločnosť, kultúra 5
 Spoločenská kronika

Lidmila Jakubíková, rod. Drozdová *1943
Hana Štefankovičová, rod. Šandová *1959
Miroslav Sečansk ý *1953

Opustili nás

Počas pracovných dní v čase od 8.00 do 16.00, 
vám je v mestskom kultúrnom stredisku k dispozícií 
výstava fotoklubu Rokoš pod názvom Momenty 
III. Pre tých, ktorí si hneď ráno radi zacvičia, bude 
v  stredu 4.12. od  7.00 pripravený ranný tréning. 
Nabrať silu a  kondíciu, môžete v  Crossgym-e 
na  Mlynskej ulici. Štvrtok 5.12. bude v  našom 
meste patriť deťom. Mikuláš sa totiž dozvedel, že 
tento rok všetky poslúchali a  tak sa rozhodol, že 
ich opäť navštívi. Vraj sa chystá odmeniť tie, ktoré 
mu zarecitujú peknú básničku, alebo zaspievajú. 
Jeho príchod na  námestie sa očakáva o  16.30, už 
polhodinu predtým, však všetkým nedočkavcom 
spríjemnia čakanie vystúpenia detí z Tanečnej školy 
Muzeta a ZUŠ D. Kardoša. S príchodom samotného 
Mikuláša bude, samozrejme, spojené aj rozsvietenie 
veľkého vianočného stromčeka na námestí. V sobotu 
7.12. o 19.00 na veľkom adventnom venci na fontáne 
za  kostolom spoločne zapálime druhú adventnú 
sviečku. Tentokrát sa tejto pocty ujme Magdaléna 
Kalabová z bánovskej iniciatívy ODPADni. Pri tejto 
príležitosti vystúpia umelci zo ZUŠ. D. Kardoša.  (vz)

KAM v meste a okolí

Pozvánka na výstavu fotogra� í Momenty III.
Dva úspešné roky Fotoklubu Rokoš
Momenty III. je názov výstavy fotografií, ktorú si môžete 

pozrieť vo výstavnej sieni Mestského kultúrneho 
strediska do 13. decembra. Vernisáž 26. novembra sa tešila 
záujmu verejnosti a prilákala hneď v prvý večer množstvo 
nadšencov pre zvečnené momenty. 

Vianočné koncerty
Ars Akademy

SZUŠ Ars Akademy 
vás srdečne pozýva na dva 
V i a n o č n é  k o n c e r t y, 
ktoré sa uskutočnia v  18. 
a  19. decembra o  17.30  h 

v   pr ie s toroch MsK S 
Bánovce nad Bebravou. 
V programe sa predstavia 
žiaci a učitelia Súkromnej 
ZUŠ. Vstup je voľný.

Členovia Fotoklubu Rokoš, ktorí vystavujú, s  primátorkou Rudolfou 
Novotnou a riaditeľkou MsKS Zuzanou Janáčovou

Yogínka od Tomáša Paule

Roman Jedinák a Tomáš Paule

Predvianočné stretnutie čitateľov v knižnici
Pracovníčky Mestskej 

knižnice Ľ. Štúra pripravujú 
pravidelne koncom roka 
posedenie skalných čita-
teľov - seniorov v knižnici, 
aby sa im poďakovali za ich 
celoročnú priazeň. Nie je 
tajomstvom, že sú to pre-
važne ženy. Tentoraz skalné 
návštevníčky knižnice pote-
šili kultúrnym programom 
deti zo susednej materskej 

školy Severka a  osobne 
aj primátorka Rudolfa 
Novotná. Vedúca knižnice 

Jarmila Mikulová infor-
movala o  pripravovaných 
aktivitách knižnice tiež 

veľmi pozitívne . Hostia 
ocenili prácu pracovníčok 
knižnice, ktoré sa snažia 
na  nákup nových titulov 
získať financie z  rôznych 
projektov. Bánovské kni-
hovníčky chceli spríjemniť 
svojim čitateľkám jedno 
predvianočné dopoludnie 
a  povedať aj osobne, že 
sa vždy na  ich návštevu 
v knižnici tešia.  (r)

Slávnosť jubilantov
Primátorka mesta Bánovce nad Bebravou Rudolfa 
Novotná a  Zbor pre občianske záležitosti 
pri mestskom zastupiteľstve v Bánovciach 
nad Bebravou srdečne pozý vajú 
všetkých jubilantov, ktorí sa dožívajú 
životného jubilea 70, 75, 80, 85, 
90 a  viac rokov v  aktuálnom 
polroku (1.7.2019 – 31.12.2019) 
na  Slávnosť jubilantov, 
ktorá sa uskutoční v piatok 
13. decembra 2019 o  14.00 
h v  Mestskom kultúrnom 
stredisku na ul. J. Matušku.
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na facebooku 

Viedli sme len prvých osem minút
Slavia Praha – Sokol Bánovce 45:21 (21:12)

Po  týždňovej pauze 
pokračovala hádzanárska 
MOL l iga 12 .  kolom. 
Zveren k y ne  R ic h a rd a 
Makýša cestovali do Prahy, 
kde podľahli Slavii 21:45. 
Úvo d s t re t nut i a  ma l 
prekvapivý priebeh, keď 
naše dievčatá si do  8.min 
udržiavali vedenie. Naše 
dievčatá sa bez rešpektu 
pustili do favorita a v 4. min 
po  góle Holíncovej viedli 
1:3. V 5. min síce Líbalová 
po  rýchlej akcii vyrovnala 
stav, no pokračovali sme 

v  sympatickom v ýkone 
a  o  minúty nás Veronika 
Žitňanová zo sedmičky 
poslala do  vedenia 4:3. Aj 
v 8. min bola z pokutového 
hodu úspešná Veronika 
Žitňanová, ktorá upravo-
vala stav na  prekvapivých, 
no zaslúžených 4:5. Vzápätí 
sa dvomi zlepenými gólmi 
presadila Galušková a  sla-
vistky išli v 9. min prvýkrát 
do  vedenia. Následne si 
t réner Sokola R ichard 
Makýš zobral oddychový 
čas, ale rozbehnuté slavistky 

už nič nezastavilo. V  12. 
min Novotná zakončila 
brejk na 9:5, ale o tri minúty 
Veronika Žitňanová znížila 
na  10:8. Zostávajúce prvo-
polčasové minúty sa už 
niesli v znamení domácich 
hádzanárok, ktoré do  pol-
času odskočili na  rozdiel 
dev iat ich gólov 21:12 . 
V úvodnej sedemminútovke 
druhého dejstva Slavia 
zvýraznila svoje vedenie 
na  27:12. Gólové suchoty 
hostiek ukončila v 38. min 
Hana Žitňanová, znižujúca 

na  27:13. Domáce hráčky 
kra ľovali na  palubovke 
a kým sme my svoje šance 
premieňali len sporadicky, 
slavisky vďaka efektívnej 
koncovke dokráčali k  pre-
svedčivému víťazstvu 45:21. 
Zostava Bánovce: Rehušová, 
Pokorná – Matejíková 2, 
Pavlovská, Z. Galková 1, 
H.Galková, Michaličková, 
Bežová, Griffiths, Krajčí-
ková 1, Escherová, Holín-
cová 2, V  Žitňanová 6/2, 
H.Žitňanová 5, Šipláková 
4/4.  (mp,aj)   

Basketbalisti - tri výhry a jedna prehra
 29. novembra - muži 
2 .   L i ga  –  z ápad :  BK 
Domov Topoľčany - BBK 
B á n ovc e  5 0 : 9 9.  Mu ž i 
Bánovského basketbalového 
k lubu odohrali v  piatok 
v  Topoľčanoch v ýborné 
s t r e t n u t i e .  Z a č i a t o k 
stretnutia bol vyrovnaný. 
Dr u ž s t vá  sa  v z ájom ne 
oťukávali, každý pozorne 
bránil a  snažil sa nerobiť 
zby točné chyby.  Avša k 
v  polov ici 1.št vr t iny si 

Bánovce šnúrou 12-t ich 
bodov v y t vor i l i  dobr ý 
základ do ďalšieho priebehu 
s t r e t n u t i a .  P o s t u p n e 
pohodlne zv yšovali svoj 
náskok, predvádzali pekný 
kombi n a č ný  b a s k e t b a l 
kombinovaný s  rýchlymi 
p r o t i ú t o k m i .  N á s k o k 
narastal a  v  závere sa BBK 
pokúša lo o  prelomenie 
100-bodovej hranice, avšak 
bezúspešne. Zostava a body: 
Rozenberg 39, Kubala D. 

23, Jánošík 13, Hronský 13, 
Lagin A. 6, Lacko 3, Predný 
T. 2, Predný P., Schubert, 
štvrtiny: 11:25, 12:18, 12:26, 
15:30, tréner Jakub Gajdoš.
 30. novembra - kadeti 
U17: BBK Bánovce – ŠKP 
BBC Banská Bystrica 97:43.
Štvrtiny: 34:10, 20:20, 19:0, 
24:13, tréner Jakub Gajdoš, 
asistent Ján Urban.
 1. decembra – kadeti U17: 
BBK Bánovce – MŠK BK 
Žiar n. Hronom 104:38. 

Štvrtiny: 24:7, 38:9, 26:12, 
22:10, tréner Jakub Gajdoš, 
asistent Ján Urban. 
 1. decembra - žiaci U14: 
ŠBK Junior Levice – BBK 
Bánovce 50:48. Štvrtiny: 
10:13, 13:18, 12:7, 15:20. 
Zostava: Pira 18, Gajdoš Š. 
14, Stanko 8 , Filip 4 , Vaško 
4, Urban, Gajdoš A., Herián, 
Babuší k,  Goga ,  Pavl í k , 
Tuchy ňa, t réner Tomáš 
Predný. 

(BBK)

Stredoškolák Jakub 
majstrom Slovenska 
v súťaži Silná ruka

V  Košiciach sa 22. 
novembra uskutočni lo 
celoslovenské kolo v súťaži 
Silná ruka, na  ktorom 
Strednú odbornú školu 
strojnícku v Bánovciach nad 
Bebravou reprezentovali 
študenti Hollý, Benedikovič 
a Šiška. Turnaja sa zúčast-
nilo v  štyroch kategóriách 
viac ako 100 súťažiacich 
z  celého Slovenska. Miro-
slav Hollý sa po  prvom 
víťaznom zápase zranil 
a  ďalej už nebol schopný 
súťažiť. Martin Benedi-
kovič v  dvoch zápasoch 
zvíťazil a dvoch prehral, čo 
stačilo na pekné 10. miesto. 
Obaja súťažili v  kategórii 
nad 80 kg. Jakub Šiška 
v  kategórii do  80 kg patril 
k  favoritom, naplno využil 
svoj potenciál a stal sa maj-
strom Slovenska. Po  zák-
ladných kolách postúpil 
do semi� nále s bilanciou 6 
víťazstiev a jednou prehrou. 

V semi� nále dosiahol ďalšie 
suverénne víťazstvo, keď 
svojho súpera zdolal v prie-
behu sekundy. Vo finále 
porazil Samuela Maliňáka, 
s ktorým mal jedinú prehru 
so základných kôl. Pretože 
obaja mali po  1 prehre, 
musel sa uskutočniť ešte 1 
zápas. Náš Jakub ho zvládol 
bravúrne a  opäť do  jednej 
sekundy si vybojoval víťaz-
stvo, čím sa stal majstrom 
Slovenska. Vedúcim druž-
stva bol Ľubomír Chocina. 
Blahoželáme!  (sošs)
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 Predám domáce vykŕmené kačice. Tel. 0911 564 102. 
 Prosím darujete rodine v núdzi policovú skriňu 
na  šaty, práčku a  chladničku? Ďakujem. Tel. 
0904 230 451.
 Prenajmem dvojizbový dom v  Rybanoch. Info 
po 17.00 na tel. 0944 288 365, 0948 277 430. 

INZERCIA

Bánovskí zápasníci kraľujú žiackej lige!

Začiatok školského projektu ZŠ Slatina - Trieda bez hraníc

V   D u n a j s k e j  S t r e d e  s a 
23.novembra uskutočnilo posledné 
IV. kolo Slovenskej žiackej ligy – 
západ. Cez 200 súťažiacich zo 14 
klubov bojovalo o  individuálne 
výsledky, ale aj o  konečné umiest-
nenie v hodnotení družstiev. Mestský 
zápasnícky klub Bánovce mal pred 
záverečným kolom až 55 bodový 

náskok pred Corgoňom Nitra. Aj 
napriek obrovskému finišu zápas-
níkov z Nitry sa nám podarilo udržať 
prvenstvo. V  poslednom IV. kole 
získali naši zápasníci 16 medailových 
umiestnení. Najviac sa darilo Petrovi 
Beňovi, Vilovi Danišovi, Erosovi 
Čelechovskému, Andreasovi Ker-
novi, Tomášovi Melasovi a  Sveťovi 

Trnovskému, ktorí si vybojovali zlaté 
medaily. Od roku 2015 (s výnimkou 
roku 2017 – II. miesto) náš klub kra-
ľuje žiackej lige, keď za ostatných päť 
rokov zvíťazil až v štyroch ročníkoch.
Za to patrí obrovská vďaka celému 
vedeniu MZK, trénerom, rodičom, 
podporovateľom a  v  neposlednom 
rade chlapcom a dievčatám!  (mu,aj)

Pre každú školu je šťastím, 
ak má okrem šikovných žiakov aj 
ochotných a ústretových rodičov, 
ktorí škole pomáhajú rásť, roz-
víjať sa a  vytvárať čo najlepšie 
podmienky pre svojich žiakov. 
V období máj - október 2019 sme 
v ZŠ Slatina and Bebravou za pod-
pory Jozefa Gemera, zamestnanca 
f irmy Volkswagen, realizovali 
zamestnanecký grant Nadácie 
Volkswagen Slovakia s  názvom 
Trieda bez hraníc. Cieľom tohto pro-
jektu bolo preniesť aktivity žiakov 
z  klasickej triedy a  telocvične 
do areálu našej školy, umožniť im 
aktívne získavať nové poznatky 
i  tráviť čas prestávok a  pobytu 

v  školskom klube detí zábavne, 
slobodne a najmä pohybom. Naj-
obľúbenejšími časťami projektu 
boli pre žiakov aktívne prestávky 
a outdoorová družina, počas kto-

rých žiaci kompenzovali pasívne 
sedenie v  laviciach pohybom 
a hrou na školskom ihrisku. Vďaka 
projektu pribudla v našom areáli 
streetballová konštrukcia pre 
starších žiakov a minibasketbalový 
kôš pre mladšie deti a do inventára 
klubu detí outdoorové hry ako 
petang či masážne hula-hop kruhy. 
Keďže náš školský areál využívajú 
ako svoj životný priestor mnohé 
druhy drobných živočíchov, žiaci 
s pomocou učiteľov v  rámci pro-
jektu pre nich vybudovali rôzne 
prírodné mikrodomovy – hmyzie 
hotely, vtáčie búdky a  kŕmidlá 
a  úkryty pre netopiere. A  aby 
naše spolužitie s  prírodnými 

obyvateľmi bolo čo najlepšie, 
v  júni žiaci absolvovali odbornú 
prednášku s  ornitológom o  vtá-
čích druhoch v  našom regióne, 
zásadách správnej starostlivosti 
o  vtáctvo v  zime a  odborníčka 
na hmyz a netopiere im priblížila 
život týchto tajomných tvorov a ich 
význam pre prírodu a  človeka. 
V závere prednášky žiaci s odbor-
níkmi vhodne rozmiestnili úkryty 
a  kŕmidlá po  školskej záhrade 
a v septembri už mal každý mik-
rodomov svojich obyvateľov. To 
však nie je koniec, ale len začiatok 
nášho projektu. Veď poznávanie 
a objavovanie nemá hranice.  (zš)

(Platený článok)

Na turistiku
KST Bánovce nad Bebravou vás pozýva v  sobotu 

7. decembra na výstup na Oselný vrch a pitom na Bre-
zovú, kde sa stretneme z kamarátmi z KST Veľké Uherce.  

Úspešné zavŕšenie bežeckej ligy

V  nedeľu 24. novembra 
sme ukonči l i 8. ročník 
Bánovskej bežeckej l igy 
posledným 11. kolom, ktoré 
sa behalo z  Mestského kul-
túrneho strediska na koniec 
priehrady a naspäť (7,5 km). 
Bežalo 69 pretekárov a  17 
det í .  Mužskú kategóriu 
vyhral Tomáš Podpera, zo 
žien bola najrýchlejšia Lenka 
Lomnická. Po behu nasledo-
valo celkové vyhodnotenie 
Bánovskej bežeckej ligy 2019, 
počas ktorého vystúpili deti 
z  tanečného súboru Gipsy 
čokoládky a  odovzdávali sa 
ceny pre najlepších a  naj-
vernejších bežcov. Tento 
ročník BBL tvorilo 11 tratí 
s  celkovou dĺžkou 90,5 km 
a prevýšením okolo 1000 m. 
Okrem tradičných tratí sme 
predstavi l i dve novinky 
v Prusoch a Bobote. Snažili 
sme sa vyberať miesta, ktoré 

ponúknu okrem príťažlivej 
trate aj dobré zázemie a pod-
poru domácich, a to sa nám 
pri nováčikoch určite poda-
rilo. Tento rok nám pomerne 
výrazne stúpla účasť na jed-
notlivých behoch. V  celom 
ročníku sme zaregistrovali 
773 pretekárov, priemerne 70 
bežcov na každé kolo. Deväť 
pretekárov nev ynecha lo 
ani jedno kolo a tak sme ich 
ocenili titulom Stálice BBL 
2019. Poďakovali sme tiež 
„behačom“, ktorí už niekoľko 
rokov tvoria jadro BBL. Naďa 
Kyselicová, Pavol Kyselica, 
Dušan Ďuračka, Marián 
A d a m k o v i č ,  Ľ u b o m í r 
Magdolen, Milan Makiš 
a Tomáš Podpera tak získali 
exkluzívne čísla s  menom, 
s ktorými môžu bežať nasle-
dujúce ročníky BBLky. Aj 
tento rok sme vďaka Oňovi 
Kubalovi zo ŠHOKu praco-

vali s  deťmi, pričom každé 
kolo s nami cvičilo viac ako 
12 malých pretekárov. Je 
pre nás dôležité, aby deti už 
od malička trávili čas medzi 
športovcami a  považovali 
pohyb za  niečo prirodzené. 
Určite v tom chceme pokra-
čovať a  dokonca podobné 
aktivity prehlbovať. BBL 
totiž nie je len o behaní, ale 
tiež o  komunite. Aj preto 
sme počas roka pre bežcov 
a  ich rodiny priprav i l i 
opekačku na  Uhrovskom 
hrade, športovú olympiádu 
s  kultúrnym programom 
v  Ľútove, výbornú kapust-
nicu na  Bobote a  záverečné 
v yhod noten ie  v   MsK S 
na Severe, ktoré sme navyše 
spoji l i  so zbierkou pre 
Jáchyma, ktorému nie je 
dopriané sa hýbať tak, ako 
sme my, bežci, zvyknutí. 
Pomohli sme vyzbierať 450 

eur, ktoré budú použité 
na  potrebné terapie. Účast-
níci BBL 2019 a  ich rodiny 
si zaslúžia našu úprimnú 
vďaku. Pomáhajú nám pri 
organizácii ligy a  sprievod-
ného programu, reprezentujú 
nás na  behoch v  okolitých 
mestách a  v  pravý moment 
dokážu, že majú srdce 
na  pravom mieste. Ďaku-
jeme tiež dobrovoľníkom, 
sponzorom, ochotným sta-
rostom, mestu Bánovce nad 
Bebravou, a v neposlednom 
rade pani primátorke Rudke 
Novotnej, ktorá nás počas 
celého roka podporovala. 
Vidíme sa koncom januára 
na 1. kole BBL 2020. Bližšie 
informácie k  prvému kolu 
budú zverejnené na  FB 
stránke Bánovská bežecká 
liga – BBL alebo na  portáli 
beh.sk v sekcii súťaže.

 Pavol Struhár

Druhý seminár 
trénerov futbalu 

Mestský futba lov ý 
k lub Spartak Bánovce 
v  spolupráci s Oblastným 
futbalovým zväzom Prie-
vidza, ZsFZ Nitra a  SFZ 
pripravil seminár trénerov 
licencii C a  B. Po  augus-
tovom workshope sme 
tak opäť v  našom meste 
privítali významné osob-
nosti slovenského futbalu. 
Vďaka ústretovosti vedenia 
SOŠ strojníckej sa toto 
pracovné stretnutie mohlo 
uskutočniť na  jej akade-
mickej pôde. V  úvode 
šeftréner mládeže Miloš 
Šagát v mene MFK Spartak 
privítal hostí – primá-
torku Rudolfu Novotnú, 
zástupcu SFZ Michala 
Kováča, člena trénersko 
- metodickej komisie 
ObFZ Prievidza Ľubomíra 
Chocinu, člena výboru 
MFK Spartak Jozefa Bridu, 
ako aj približne osemdesiat 
trénerov z  krajov Nitra, 
Trnava, Trenčín, Žilina 
a Bratislava.

Niekoľkohodinový 
s e m i n á r  s a  s k l a d a l 
z  teoretickej a  praktickej 
časti a  ako prvý začal 
Martin Dohál. Prvoligový 

rozhodca vysvetlil zmeny 
pravidiel vo futbale platné 
od  augusta roku 2019. 
Peter Čibík, tréner futba-
lovej Akadémie Trenčín 
v  ďalšom bloku nechal 
nazrieť do  tréningového 
procesu mládeže a fungo-
vania mládežníckej aka-
démie ako takej. Po obede 
patr i la posledná časť 
semináru kondičnému 
trénerovi Vionu Zlaté 
Moravce a  uznávanému 
špecia l istovi Milanovi 
Iva n kov i .  Tréner i  sa 
od neho dozvedeli aj veľa 
zaujímavých praktických 
vecí. Samotní tréneri ako 
aj prítomní hostia vyjadrili 
presvedčenie, že takéto 
metodické semináre sú 
veľmi potrebné, pretože 
posúvajú ich prácu o  kus 
ďalej. Taktiež sa zhodli 
na  tom, že seminár tré-
nerov v Bánovciach vďaka 
organizátorom neslúžil len 
k povinnému naplneniu si 
licenčných povinností, ale 
bol aj akýmsi slávnostným 
spoločenským aj  stavov-
ským stretnutím všetkých 
trénerov a ľudí pracujúcich 
okolo futbalu.  (mš)
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Sme tu pre vás 
v najťažších chvíľach

Zabezpečujeme komplet 
pohrebné služby

non-stop
0911 132 630

vlastná výroba 
živých vencov a kytíc

0914 327 411
pohrebníctvo@tedos.sk

POHREBNÁ 
SLUŽBA

Darujte život stromčekom 
aj po vianočných sviatkoch

Ve r i a  s t r o m č e k y 
na  život po  Vianociach? 
Tie od  nás určite áno! So 
skupinou nadšencov z našej 
iniciat ív y Pre Bánovce 
a v spolupráci s MsKS Vám 
ponúkame možnosť zabez-
pečiť si vianočný stromček, 
ktorý má šancu na život aj 
po  Vianociach. Je to živý 
vianočný stromček, ktorý 
dostanete spolu s „návodom 
na  prežitie“, aby úspešne 
potešil Vás a Vašich blízkych 
počas sviatkov a  potom 
mohol byť na  jar vysadený 
a  rástol ďalej. Môžete ho 

vysadiť vo svojej záhradke, 
pri chatke, alebo v  našom 
meste na  miestach schvá-
lených mestom. Výsadba je 
plánovaná na  jar, v  rámci 
dobrovoľníckej akcie. Ak 
by ste nemali kde stromček 
sk ladovať ,  môž ete  ho 
po  sviatkoch vrátiť späť 
do  MsKS, kde bude oň 
postarané až do  výsadby. 
Ak Vás táto myšlienka 
zaujala, môžete si stromček 
záväzne objednať v  info-
centre na Námestí Ľ. Štúra, 
kde je potrebné aj zaplatiť 
zálohu vo výške 10 eur. 

Objednávať sa dá do soboty 
7. decembra a vyzdvihnúť si 
stromček budete môcť počas 
celého týždňa od 16. do 20. 
decembra. Pre jednoduchšiu 
koordináciu bude dobré, 
ak pri objednávaní na seba 
necháte aj telefonický kon-
takt a  pred vyzdvihnutím 
sa ohlásite na  telefónnom 
č í s l e  M s K S  0 3 8 / 76 0 
3016, 0948  274743, alebo 
0949 211 349. Tak zvážte, či 
by Vás tento rok nepotešil 
práve taký to v ianočný 
stromček.

  Iniciatíva Pre Bánovce


